
 

 

 

 

Αθήνα, 01 Δεκεμβρίου 2020 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τον κ. Υπουργό Υγείας 

 

Θέμα: “Σχετικά με την εξέλιξη του δεύτερου κύματος της πανδημίας στην 

περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης και δη στον νομό 

Ξάνθης”  

 

Το δεύτερο κύμα της πανδημίας του Covid-19 πλήττει βάναυσα την 

χώρα μας εδώ και αρκετές εβδομάδες. Κάθε μέρα ερχόμαστε αντιμέτωποι με  

δυσάρεστες ειδήσεις για εκατοντάδες νεκρούς και χιλιάδες κρούσματα. Ειδικά, 

η κατάσταση στην Βόρεια Ελλάδα φαίνεται να είναι πλέον ανεξέλεγκτη, παρότι 

πλησιάζουμε έναν μήνα σε lockdown. Όλοι συνηγορούν ότι το Εθνικό 

Σύστημα Υγείας έχει φτάσει στα όριά του, ενώ, δυστυχώς, όλες οι προβλέψεις 

για την εξομάλυνση της πίεσης που δέχεται δεν επιβεβαιώνονται προς το 

παρόν. 

Ήδη από την έξαρση του πρώτου κύματος της πανδημίας, η Περιφέρεια 

Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης δοκιμάστηκε σκληρά. Απανωτά lockdown 

σε επιμέρους περιοχές της Ξάνθης και ασφυκτικές συνθήκες στο νοσοκομείο 

αναφοράς της Περιφέρειας, το Γενικό Νοσοκομείο Αλεξανδρούπολης, 

διαμόρφωσαν την εικόνα του πρώτου κύματος. Μέσα σε αυτό το πλαίσιο το 

νοσοκομείο του ν. Ξάνθης φαίνεται ότι δεν κατόρθωσε να ανταποκριθεί 

πλήρως στις απαιτήσεις. Ο νομός Ξάνθης, δυστυχώς, ήταν ο «πρωταθλητής» 

σε κρούσματα και θανάτους στην Περιφέρεια ΑΜ-Θ, ενώ σήμερα, στο δεύτερο 

κύμα της πανδημίας η Περιφέρεια ΑΜ-Θ συνεχίζει να έχει αρνητική πρωτιά 

στον αριθμό των θανάτων συγκριτικά με την υπόλοιπη Ελλάδα.  

Η πίεση που δέχονται αυτήν την στιγμή τα νοσοκομεία της Περιφέρειας 

ΑΜ-Θ είναι ασφυκτική. Ήδη το νοσοκομείο Δράμας, που λειτουργεί με μόλις 
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12 κλίνες ΜΕΘ εμφανίζει σταθερή πληρότητα σε περιστατικά Covid 100%. 

Παράλληλα, στο τέλος της προηγούμενης εβδομάδας έγινε γνωστό ότι και οι 

ΜΕΘ του ΓΝ Αλεξανδρούπολης έχουν 100% πληρότητα, ενώ φαίνεται ότι ο 

ιός έχει διασπαρεί μεταξύ των ασθενών, λόγω της παραμονής παθολογικών 

περιστατικών μέσα στις κλινικές Covid-19. Μέσα σε όλα αυτά, πρέπει να 

συνυπολογίσουμε και την μετάδοση του ιού και στο υγειονομικό προσωπικό, 

με αποτέλεσμα να παρατηρούνται σοβαρές ελλείψεις, καθώς και επίφοβα 

σενάρια για το υγιές υγειονομικό προσωπικό. 

Παρά τις δύσκολες συνθήκες, δεν λείπουν οι περιπτώσεις υγειονομικών, 

οι οποίοι με αίσθημα αυταπάρνησης τρέχουν να συνδράμουν στην κατάσταση 

που έχει διαμορφωθεί στην Βόρεια Ελλάδα. Εν τούτοις, αναρωτιέται κανείς αν 

η αλληλεγγύη είναι αρκετή για να υποκαταστήσει το κράτος.  

Ο νομός Ξάνθης, ήδη από το πρώτο κύμα της πανδημίας δοκιμάστηκε 

έντονα, ενώ πια στο δεύτερο κύμα της πανδημίας παρουσιάζει σταθερά 

υψηλό αριθμό κρουσμάτων και μεγάλη διασπορά στον πληθυσμό. Στην 

πρώτη φάση της πανδημίας, το ΓΝ Ξάνθης, ιδίως χάρη στην αυτοθυσία του 

ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού και παρά την όποια μόλυνση  

προκλήθηκε στις κλινικές του, στάθηκε όρθιο. Αν και κανείς θα περίμενε ότι 

μετά την πρώτη φάση της πανδημίας το νοσοκομείο θα ήταν σαφώς καλύτερα 

προετοιμασμένο για την δεύτερη -κατά κοινή ομολογία- αναμενόμενη φάση 

της πανδημίας, κάτι τέτοιο δεν επιβεβαιώνεται σε καμία περίπτωση. Μετά την 

πρόσφατη συνάντηση με από τον Υπουργό Υγείας, κ. Κικίλια, όπου θέσαμε 

αναλυτικά τα προβλήματα που αντιμετωπίζει το νοσοκομείο, ενημερωθήκαμε 

για το γεγονός ότι παρότι οι κλίνες ΜΕΘ του ΓΝ Ξάνθης αυξήθηκαν κατά δύο, 

το νοσοκομείο συνεχίζει να μην έχει εντατικολόγο. Παράλληλα, υπήρξε η 

παραδοχή από τον κ. Υπουργό ότι το ΓΝ Ξάνθης υπολείπεται σε ιατρικό 

προσωπικό. Την ώρα που τα δυο άλλα γειτονικά νοσοκομεία υφίστανται τόσο 

έντονη πίεση, το ΓΝ Ξάνθης, δυστυχώς δεν μπορεί επαρκώς να ανταποκριθεί 

στις παράπλευρες συνέπειες του δεύτερου κύματος της πανδημίας.  

Επίσης, τις τελευταίες μέρες ακούγονται ξανά σενάρια για μετατροπή του 

Αμοιριδείου γηπέδου σε χώρο φιλοξενίας ασθενών Covid-19, παρότι η 

πρωτοβουλία αυτή κατέληξε σε φιάσκο για τον Δήμο Ξάνθης στο πρώτο κύμα 

της πανδημίας, μιας και αντί τα χρήματα που συλλέχθηκαν να αξιοποιηθούν 

από το Ε.Σ.Υ., κατέληξαν σε μια αχρείαστη και ανούσια επιλογή. Επομένως,  



 

Επειδή, οι κρατικές ευθύνες δεν μπορούν να υποκατασταθούν από την πολύ 

σημαντική αλληλέγγυα στάση που επιδεικνύει το υγειονομικό προσωπικό της 

χώρας προς την Βόρεια Ελλάδα 

Επειδή, τα ΓΝ Δράμας και Αλεξανδρούπολης δέχονται αφόρητη πίεση και 

έχουν εξαντλήσει τα όρια τους  

Επειδή, η 4η ΥΠΕ έχοντας δυσάρεστη εμπειρία από το πρώτο κύμα έξαρσης 

του κορωνοϊού θα έπρεπε αναμενόμενα να είχε θωρακιστεί επαρκέστερα για 

το δεύτερο κύμα  

Επειδή, το ΓΝ Ξάνθης, αντιμετωπίζει σοβαρές ελλείψεις σε ιατρικό 

προσωπικό και σε ενδεχόμενη περαιτέρω κρίση δεν θα μπορεί να στηρίξει τα 

γειτονικά νοσοκομεία 

                              

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

 

1. Τι προτίθεστε να πράξετε για την έμπρακτη στήριξη των 

Νοσοκομείων Δράμας και Αλεξανδρούπολης;  

2. Αληθεύουν οι ειδήσεις για 100% πληρότητα των ΜΕΘ και στο ΓΝ 

Αλεξανδρούπολης; 

3. Σε περίπτωση που η κατάσταση, συνεχίσει ως έχει ή επιδεινωθεί, 

ποιος είναι ο σχεδιασμός σας, πέραν των αεροδιακομιδών 

διασωληνωμένων ασθενών;  

4. Εξετάζετε το σενάριο στήριξης των δυο νοσοκομείων από τα 

νοσοκομεία των όμορων νομών, όπως το ΓΝ Ξάνθης; 

5. Πόσες και ποιες προσλήψεις έχουν γίνει στο ΓΝ Ξάνθης από τον 

Μάρτιο του 2020 έως σήμερα; Πόσες και ποιες προσλήψεις 

αναμένεται να γίνουν άμεσα στο ΓΝ Ξάνθης και πότε πρόκειται να 

καλυφθεί η θέση του εντατικολόγου, ώστε να λειτουργούν ορθώς 

οι ΜΕΘ του νοσοκομείου; 

6. Επειδή, η προσωπική πρωτοβουλία του υγειονομικού 

προσωπικού των υπολοίπων περιοχών της χώρας και των 

ιδιωτών ιατρών δεν μπορεί να υποκαταστήσει την ευθύνη του 

κράτους, σε πόσες μόνιμες προσλήψεις και σε ποια νοσοκομεία 

προτίθεστε να προβείτε στην 4η ΥΠΕ;  



7. Προτίθεστε να προβείτε στην μονιμοποίηση του ήδη υπάρχοντος 

επικουρικού προσωπικού που έχει συμβάλλει τα μέγιστα στην 

αντιμετώπιση της υγειονομικής κρίσης, παρά το αβέβαιο 

εργασιακό τους μέλλον; 

8. Αληθεύουν τα σενάρια για λειτουργία του “Αμοιριδείου” ως 

χώρου φιλοξενίας ασθενών με Covid-19 και ποια είναι η επίσημη 

θέση του Υπουργείου Υγείας για μια τέτοια πρωτοβουλία;  

  

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 

Αβραμάκης Ελευθέριος  

Αλεξιάδης Τρύφων  

Αναγνωστοπούλου Αθανασία  

Αυγέρη Δώρα  

Αυλωνίτης Αλέξανδρος-Χρήστος  

Βαρδάκης Σωκράτης  

Γκιόλας Γιάννης  

Δρίτσας Θοδωρής  

Ελευθεριάδου Τάνια  

Καφαντάρη Χαρά  

Μάλαμα Κυριακή  

Μάρκου Κώστας 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μιχαηλίδης Ανδρέας 

Μωραΐτης Αθανάσιος  

Νοτοπούλου Κατερίνα  

Παπαδόπουλος Αθανάσιος 

Πούλου Παναγιού 

Ραγκούσης Γιάννης  

Σαρακιώτης Ιωάννης  

Σκουρολιάκος Πάνος  

Σπίρτζης Χρήστος  

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος  

Φάμελλος Σωκράτης  



Φίλης Νικόλαος 

Φωτίου Θεανώ  

Χαρίτου Δημήτριος 

Χρηστίδου Ραλλία  

 




